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PM 2007 RI (Dnr 315-3163/2007) 
 
 
Administration av Stockholms stads elavtal 
Delegation till Stadsdirektören 
 
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
Kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören, med möjlighet till vidaredelega-
tion, rätten att fatta beslut rörande den löpande administrationen av stadens elav-
tal. 
 

 
 

Föredragande borgarrådet Kristina Axén Olin anför följande. 
 

Ärendet 
 

Staden upphandlade 2005-2006 ett nytt avtal om elleverans till Stockholms stad, med 
start 1 mars 2006. Avtalet är konstruerat så att det vid ett antal i förväg givna tid-
punkter/perioder sker en låsning av elpriserna för kommande perioder. Denna kon-
struktion ställer krav på en viss löpande administration, vilken enligt stadslednings-
kontoret skulle underlättas av en utökad delegation till stadsdirektören. Sedan avta-
lets ingående svarar idag enhetschefen för upphandling och konkurrens för denna 
prislåsning. 
 
Beredning 

 
Ärendet har initierats av stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret anser att det skulle leda till en minskad administration att 
delegera till stadsdirektören, med möjlighet till vidaredelegation, att besluta om de 
återkommande prislåsningarna, varför detta föreslås i föreliggande ärende. 
 
Mina synpunkter 

 
Jag instämmer i stadsledningskontorets synpunkter och föreslår att borgarrådsbered-
ningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören, med möjlighet till vidaredelega-
tion, rätten att fatta beslut rörande den löpande administrationen av stadens elav-
tal. 

 
Stockholm den 26 september 2007 
 
KRISTINA AXÉN OLIN 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 
Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 
 
Vänsterpartiet anser att servicenämnden ska avvecklas och ser därför ingen anledning att 
möjligheten till vidaredelegering ska omfatta förvaltningschefen vid serviceförvaltningen. 
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ÄRENDET 
 

Staden upphandlade 2005-2006 ett nytt avtal om elleverans till Stockholms stad, med 
start 1 mars 2006 (dnr 125-4813/2005). Leverantör är Fortum Markets AB. Avtalet 
omfattar samtliga stadsdelsnämnder, flertalet facknämnder samt även några av staden 
ägda stiftelser och bolag. 

Staden är en stor kund med en beräknad totalförbrukning för 2007 om ca 247 GWh 
(gällande de nämnder/bolag som omfattas av avtalet). För staden är det av stor vikt 
att kunna köpa el till så låga priser som möjligt, samtidigt som det är nödvändigt att 
säkra elpriserna på ett sådant sätt att kostnaderna blir överblickbara och att det med-
ger budgetering för nästkommande år. 

Avtalet om elleverans är därför konstruerat så att det vid ett antal i förväg givna 
tidpunkter/perioder sker en låsning av elpriserna för kommande perioder. Detta sker 
etappvis under året och samtliga elpriser för det kommande budgetåret är låsta vid 
utgången av augusti ett givet år. Inför varje prislåsning görs en marknadsanalys och 
exakt tidpunkt för prislåsningen är inte reglerad. 

Sedan avtalets ingående svarar idag enhetschefen för upphandling och konkurrens 
för denna prislåsning. Denna situation är inte helt tillfredsställande, varför stadsled-
ningskontoret härmed ger förslag på en mer generell delegation för att administrera 
stadens elavtal. 
 
BEREDNING 
 
Ärendet har initierats av stadsledningskontoret. 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 5 september 2007 är i huvudsak 
av följande lydelse. 

 
Elavtalets konstruktion ställer krav på en viss löpande administration, vilken enligt stadsled-
ningskontoret skulle underlättas av en utökad delegation till stadsdirektören.  

För närvarande handläggs avtalet inom förnyelseavdelningens enhet för upphandling och 
konkurrens. I och med överföringen av enhetens koncernupphandlingsgrupp till den nystarta-
de serviceförvaltningen, förs diskussioner om den framtida uppdelningen av ansvar och ad-
ministration av olika avtal inom staden, där t.ex. elavtalet är ett sådant avtal. En möjlighet är 
att serviceförvaltningen ges i uppdrag att löpande administrera elavtalet, men att ansvaret för 
detsamma ligger kvar inom förnyelseavdelningen. 

Stadsledningskontoret anser att det skulle leda till en minskad administration att delegera 
till stadsdirektören att besluta om de återkommande prislåsningarna, med eventuella tillhö-
rande beslut, med möjlighet till vidaredelegering. En sådan möjlighet till vidaredelegering 
skulle kunna omfatta förvaltningschefen vid serviceförvaltningen. Det är även sannolikt att 
denna konstruktion kommer att användas i kommande upphandlingar av el. Om avtalets kon-
struktion ändå skulle komma förändras, avser stadsledningskontoret att återkomma till kom-
munstyrelsen med nytt förslag rörande delegationen för detsamma. Samtliga övriga beslut av 
strategisk betydelse rörande elavtalet förs även fortsättningsvis till kommun-
styrelse/kommunfullmäktige för beslut.  

Stadsledningskontoret föreslår således kommunstyrelsen att delegera till stadsdirektören, 
med möjlighet till vidaredelegation, rätten att fatta beslut rörande den löpande administre-
ringen av stadens elavtal. 
 
 


